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FinansministerenFolketingets Finansudvalg
Christiansborg

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 71 (Alm. del – §7) af 27. 
januar 2011 stillet efter ønske fra Nick Hækkerup (S)

Spørgsmål
Ministeren bedes oplyse, hvor stor en andel af de under 45-årige, han forventer, 
vil ønske at få udbetalt deres efterlønsbidrag kontant og hvor stor en andel, der 
ønsker at få overført det til en pensionsordning samt oplyse, hvor stort det 
samlede beløb, som de under 45-årige skal have udbetalt i efterlønsbidrag inkl. 
evt. tillæg på baggrund af skatteministerens estimater, er.

Svar
Det er beregningsteknisk lagt til grund, at 50 pct. af de personer, som får tilbage-
betalt efterlønsbidrag, ønsker midlerne udbetalt kontant, og tilsvarende at 50 pct. 
ønsker midlerne overført til en pensionsordning, ligeligt fordelt på pensionsord-
ninger med løbende udbetaling og kapitalpension. 

Samlet set skønnes tilbagebetalingen af efterlønsbidrag til de under 45-årige der-
med at udgøre omkring 17,5 mia. kr. (2011-niveau). Heri er indregnet virkningen 
af en tilbageholdt afgift på kontant udbetalinger og et særligt tillæg til efterlønsbi-
drag, der overføres til pensionsordninger. 

Med venlig hilsen

Claus Hjort Frederiksen
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